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Aριθµ. Πρωτ.  954                                                                  Λαµία  25 – 9 – 2015 
 
 
 
Προς 
Αντιπεριφερειάρχη Επιχειρηµατικότητας,  
Εξωστρέφειας & Εξυπηρέτησης του Πολίτη 
κ. ∆ηµήτριο Βουρδάνο 
 
 
 
 
κε Αντιπεριφερειάρχη,  
 
Σε συνέχεια της υπ΄αριθµ. 120122/443/11-9-2015 επιστολή σας, προκειµένου να 
συµβάλλουµε στη δηµιουργία ενός ενιαίου µετώπου προτάσεων για την Περιφέρεια 
Στερεάς Ελλάδας, σας αποστέλλουµε τις αδυναµίες προηγούµενων αναπτυξιακών 
νόµων και τις αλλαγές που είναι χρήσιµες να υλοποιηθούν. 
 
Όσον αφορά τα συγκριτικά πλεονεκτήµατα της Περιφέρειας µας, αυτά περιγράφονται 
αναλυτικά στην Αξιολόγηση, αναθεώρηση και εξειδίκευση του Περιφερειακού Πλαισίου 
Χωροταξικού Σχεδιασµού και Αειφόρου Ανάπτυξης καθώς και στις προτάσεις που 
έχουµε διαµορφώσει στα πλαίσια του Β1 σταδίου.  
 
 
 

Ο Πρόεδρος 

 
 
 
 

Αθανάσιος Λυκόπουλος 
 

 
 
 
 
Κοινοποίηση 
Περιφερειάρχη Στερεάς Ελλάδας 
κ. Κωνσταντίνο Μπακογιάννη 



 
ΠΑΡΑΤΗΡΗΣΕΙΣ - ΠΡΟΤΑΣΕΙΣ  ΓΙΑ ΤΟ ΝΕΟ ΑΝΑΠΤΥΞΙΑΚΟ ΝΟΜΟ 

 
 

� Η µεγάλη καθυστέρηση στις πληρωµές των ολοκληρωµένων έργων δηµιουργεί 

µεγάλα προβλήµατα, οπότε κρίνεται απαραίτητη η δεσµευτική τήρηση του 

χρονοδιαγράµµατος πληρωµών. 

� Να δοθεί παράταση αυτοδίκαια για τα µη υλοποιηµένα έργα έως το τέλος του 

2016. 

� Στο νέο νόµο να ληφθεί υπόψη η πορεία της οικονοµίας και των επιµέρους 

κλάδων µε σκοπό την αύξηση της απασχόλησης. Τα δεδοµένα της οικονοµίας 

έχουν αλλάξει ραγδαία διαµορφώνοντας µια τελείως διαφορετική 

πραγµατικότητα. Για τον λόγω αυτό θα πρέπει η συρρίκνωση του κάθε κλάδου, 

να µειώνει ανάλογα και την υποχρέωση για διατήρηση του προσωπικού.  Σε 

αντίθετη περίπτωση το πρόγραµµα, αντί να γίνεται χρήσιµο εργαλείο για την 

ανάπτυξη της κάθε επιχείρησης θα γίνεται τροχοπέδη µε καταστροφικά πολλές 

φορές αποτελέσµατα ακόµα και για την βιωσιµότητα της. Το πρόβληµα αυτό 

παρατηρείται έντονα στις επιχειρήσεις οι οποίες έχουν ενταχθεί ήδη σε 

προηγούµενο αναπτυξιακό.  

� ∆εν έχουν εκδοθεί όλες οι ΚΥΑ για τις επενδύσεις (π.χ. µη κύρια τουριστικά 

καταλύµατα σε συνεργασία µε κύρια δεν έχει εκδοθεί ακόµα ΚΥΑ). Πρέπει να 

υπάρχει δηλαδή συντονισµένη προσπάθεια και άµεση συνεργασία των 

υπουργείων.    

� Η απαίτηση για έγκριση τραπεζικού δανεισµού πριν την οριστική ένταξη, θα 

µπορούσε να παραληφτεί, ειδικότερα µετά τα νέα τραπεζικά δεδοµένα, ώστε να 

µην απαιτείται εξ΄αρχής η απόδειξη της ίδιας συµµετοχής του επιχειρηµατία. 

� Κρίνεται άκρως γραφειοκρατική, χρονοβόρα και επίπονη για την κάθε 

επιχείρηση η διαδικασία παρακολούθησης της τήρησης των µακροχρόνιων 

υποχρεώσεων πέραν του προσωπικού (απαιτείται φορολογική – ασφαλιστική 

ενηµερότητα, φορολογικές δηλώσεις, πρωτοδικείο κλπ). 

� Να υπάρχει η δυνατότητα για προσαύξηση του εγκεκριµένου προϋπολογισµού 

για απρόβλεπτες δαπάνες. 

� Είναι χρήσιµο να χρησιµοποιείται η κερδοφορία ως ίδια συµµετοχή για 

επιχειρήσεις κάτι το οποίο θα µπορούσε να βοηθήσει πολύ λαµβάνοντας υπόψη 

την δυσκολία της ρευστότητας που παρατηρείται.  

� Να περιλαµβάνονται στις ενισχυόµενες επιχειρήσεις τον κλάδο των υπηρεσιών 

και δυναµικά αναπτυσσόµενους κλάδους. Ειδικότερα ο κλάδος των µηχανικών 

και των µικροµεσαίων κατασκευαστικών εταιρειών, που έχουν πληγεί ιδιαιτέρως 



από την κρίση θα έπρεπε να συµπεριλαµβάνονται στις  επιλέξιµες 

δραστηριότητες. 

� Να υπάρξει µείωση του ελάχιστου προϋπολογισµού για επενδύσεις των πολύ 

µικρών επιχειρήσεων και κάτω από τις 100.000€. 

� Να ελεγχθεί η δυνατότητα για απαλλαγή του ΦΠΑ στο σύνολο του επενδυτικού 

σχεδίου έστω για νέες – υπό σύσταση επιχειρήσεις που εντάσσονται στον 

Αναπτυξιακό Νόµο. Με τον τρόπο αυτό µειώνεται κατά πολύ το απαιτούµενο 

κεφάλαιο για την επένδυση και κάνει το πρόγραµµα πιο εύχρηστο και ελκυστικό. 

� Να παραµείνει το ποσοστό επιδότησης 43% ή και αν µπορεί να αυξηθεί. 

� Να επιδοτείται η εξοικονόµηση ενέργειας-Α.Π.Ε. σε µεγαλύτερο ποσοστό και αν 

είναι δυνατό έως και 100%. 

� Να διερευνηθεί η δυνατότητα συνεργασίας µε τραπεζικά ιδρύµατα και µε την 

εγγύηση του δηµοσίου από νέα ευέλικτα προγράµµατα του ΕΤΕΑΝ. 

� Να υπάρξει δυνατότητα χρηµατοδότησης επιχειρήσεων της επικρατείας µε έδρα 

τη Στερεά Ελλάδα σε νησιώτικες περιοχές και αποµακρυσµένες-ορεινές, µε 

µεγαλύτερες επιδοτήσεις και ελαφρύνσεις. 

 
 
 

Ο Πρόεδρος 

 
 
 

 

Αθανάσιος Λυκόπουλος 
 
 
 
 
 
 

 

 

 


